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Pobili, skopali 
i dźgnęli nożem

Miejsce tragedii

\\\ PIASTÓW 

W piątek, 1 września mieszkaniec Piastowa został pobity  
i dźgnięty nożem. Prokuratura przedstawiła informacje zebrane 
na ten temat.

Ostatnia krowa, czyli dożynki 
jakich nie znacie!
\\\ POWIAT GRODZISKI 

Dożynki powiatowo-gminne 
odbyły się w tym roku  
w Odrano-Woli pod hasłem 
Nasze Wsie Naszą Dumą. 
Były okazją do świętowania 
25-lecia powiatu grodziskiego. 
Uczestnikom towarzyszyła 
piękna pogoda i wspaniały 
nastrój.

We wsi Radonie nie ma już żadnej krowy, ale żyje się wspaniale, mówią  
Małgorzata i Radosławdokończenie na str. 9
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\\\ PIASTÓW 

W Piastowie powstał nowy 
mural. Upamiętnia on akcję 
bojową „Kutschera”  
oraz żołnierza Armii Krajowej 
Zbigniewa Gęsickiego 
pseudonim „Juno”.

Obraz pojawił się na przedwojen-
nej kamienicy przy ulicy Dwor-

cowej, na której od lat wisi tablica 
upamiętniająca bohatera wojennego 
pochodzącego z Piastowa, Zbignie-
wa Gęsickiego. Mural powstał z ini-
cjatywy Mazowieckiej Wspólnoty 
Samorządowej oraz gminy Piastów, 
które wspólnie zgłosiły swój pomysł 
w konkursie zorganizowanym przez 
Ministerstwo Obrony Narodowej pod 
tytułem „Mural, ale historia Wojska  
Polskiego”.

– 1 lutego 1944 roku o godz. 9.08 
został zastrzelony w Warszawie gen. 
SS i policji Franz Kutschera. Brawurowa 
akcja żołnierzy oddziału specjalnego 
„Pegaz” Kedywu Armii Krajowej trwa-
ła niespełna dwie minuty i przyniosła 
zamierzony efekt – śmierć krwawego 
„kata Warszawy” odpowiedzialnego 
za terror i mordowanie w ulicznych eg-
zekucjach mieszkańców okupowanej 
stolicy Polski i tzw. dystryktu warszaw-
skiego. Niestety cena skutecznej akcji 
była bardzo wysoka – śmierć poniosło 
czterech jej uczestników. Kilka godzin 
po stoczonej walce Zbigniew Gęsicki 
„Juno” i Kazimierz Sott „Sokół” po od-
wiezieniu dwóch ciężko rannych w ak-
cji kolegów do Szpitala Przemienienia 
Pańskiego na Pradze w drodze powrot-
nej wpadło w niemiecką blokadę na 
Moście Kierbedzia i po krótkiej walce 
skoczyli do Wisły, gdzie dosięgły ich ku-
le wroga. Obaj ratowani przez „Juno” i 
„Sokoła” ranni żołnierze Pegaza umarli 
kilka dni później – możemy przeczytać 
na stronie Mazowieckiej Wspólnoty 
Samorządowej.

Władze Piastowa starają się, aby 
pamięć o tych wydarzeniach nie zagi-
nęła.

– Co roku obchodzimy uroczystość 
upamiętniającą akcję „Kutschera”. To 
był bardzo ważny moment w walce o 
wolną Polskę. Zbigniew Gęsicki miesz-
kał w naszym mieście przez wiele lat. 
Jego odwagę i poświęcenie wspomina-
my zawsze 1 lutego. W ten dzień właś-
nie w 1944 roku miała miejsce akcja. 
W uroczystości biorą udział uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 3 imienia Bo-
haterów Powstania Warszawskiego. 
W ten dzień przechodzimy przez ulicę 
Warszawską, której dodatkowa nazwa 
to Trakt Pamięci, upamiętniająca walkę 
o wolność w czasie okupacji. Kończymy 
obchody w szkole numer 5, której pa-
tronem jest właśnie Zbigniew „Juno” 
Gęsicki – powiedział nam burmistrz 
Piastowa, Grzegorz Szuplewski.

Chociaż mural można już podzi-
wiać, to jego oficjalne odsłonięcie na-
stąpi 27 września.

– Data nie jest przypadkowa. W ten 
dzień w 1939 roku powstała Służba 
Zwycięstwu Polski, która dała początek 
Polskiemu Państwu Podziemnemu. W 

rocznicę tego wydarzenia planujemy 
uroczystość. Obecnie jesteśmy w trak-
cie planowania obchodów. Na pewno 
przy muralu powstanie tablica infor-
macyjna opisująca akcję bojową. Na 
wydarzenie zaproszeni zostaną ucz-
niowie szkół podstawowych z miasta, 
a także honorowi goście, czyli synowie 
pani Marii Stypułkowskiej-Chojeckiej, 
pseudonim „Kama”, która również bra-
ła udział w akcji „Kutschera” – dodał 
burmistrz.

Sam obraz, który powstał na mur-
ze, wzorowany jest na komiksach wy-
danych przez IPN, które prezentują hi-
storie związane z walką Armii Krajowej 
z okupantem w czasach wojny. Grafikę 
zaprojektował miejscowy artysta Jarek 
Babikowski.

Mural to ciekawa inicjatywa, która 
nie tylko upiększa miasto, ale również 
zachęca Piastowian do zapoznania się 
z historią II wojny światowej. To bar-
dzo ważne, szczególnie w odniesieniu 
do najmłodszych mieszkańców. Tylko 
dzięki zainteresowaniu dzieci wydarze-
niami sprzed lat sprawimy, że pamięć o 
bohaterach nigdy nie zaginie.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Cześć ich pamięci! 

Obraz pojawił się na przedwojennej kamienicy przy ulicy Dworcowej,  
na której od lat wisi tablica upamiętniająca bohatera wojennego  
pochodzącego z Piastowa, Zbigniewa Gęsickiego

\\\ OTRĘBUSY/KANIE 

W piątek, 8 września pojawił 
się komunikat pruszkowskiego 
sanepidu o skażeniu wody 
w wodociągu zasilającym 
Otrębusy i Kanie.

P róbka, w której odkryto zagroże-
nie, została pobrana z wodociągu 

w przychodni przy ul. Wiejskiej w Otrę-
busach. Zaopatruje on w wodę Otrębu-
sy oraz część Kani. W tych dwóch miej-
scowościach mieszkańcy są proszeni o 
niespożywanie miejskiej wody. Może 
ona być jednak używana w innych ce-
lach jak sprzątanie lub spuszczanie w 
toaletach. W próbkach wody sanepid 
odnalazł bakterie z grupy coli oraz pa-
ciorkowce kałowe. Skontaktowaliśmy 
się z Brwinowskim Przedsiębiorstwem 
Wodociągów i Kanalizacji.

– W tej chwili wprowadziliśmy 
plan prewencyjny na takie sytuacje. 
Niedługo w Kaniach oraz Otrębusach 
pojawią się beczkowozy. Jednocześnie 
płuczemy całą instalację, sprawdzamy 
oraz czyścimy połączenia wodociągu 
– poinformował nas w rozmowie te-
lefonicznej pracownik BPWiK. – Jed-
nocześnie są przeprowadzane kolejne 
badania, które mają potwierdzić za-
grożenie. Obecnie testy są obiecujące, 
wydaje się, że bakteria nie występuje w 
wodzie, ale aby mieć pewność, musimy 
poczekać na zakończenie pełnych ba-

dań i wydanie oficjalnego komunikatu 
przez sanepid – dodał.

Według aktualnych informacji za-
grożenie nie obejmuje reszty gminy.

– Badania przeprowadzone w in-
nych częściach Gminy Brwinów (w tym 
w samym mieście Brwinowie) nie wy-
kazały żadnych tego typu problemów. 
Wkrótce zostaną pobrane ponowne 
próbki w przychodni. Poleciłem rów-
nież pobrać próbki z sąsiednich lo-
kalizacji gminnych: Pałacu Toeplitza 
i świetlicy przy ul. Krótkiej. Mam na-
dzieję, że kolejne badania nie potwier-
dzą występowania bakterii, a wynik 
badania z przychodni będzie jednost-
kowym przypadkiem spowodowanym 
np. badaniem zastałej wody z przyłącza 
nieużywanego od kilku godzin – prze-
kazał w mediach społecznościowych 
burmistrz Brwinowa, Arkadiusz Ko-
siński.

Miejmy nadzieję, że zagrożenie zo-
stanie wyeliminowane jak najszybciej. 
W tej chwili mieszkańcy Otrębus i Kań 
są proszeni o ostrożność i niespożywa-
nie wody dostarczonej przez przedsię-
biorstwo wodociągowe, nawet po jej 
przegotowaniu.

Maciek Gos

Uwaga na wodę!

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Młochowie, Pani Anna Rudecka, 
działająca z upoważnienia Wójta Gminy Nadarzyn zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń 
oraz na stronach internetowych Urzędu Gminy Nadarzyn został zamieszczony wykaz pomieszczeń 
przeznaczonych do oddania w najem.
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D o zajścia doszło wieczorem po go-
dzinie 20.00 na jednym z osiedli 

w Piastowie. Na miejscu zdarzenia do-
wiedzieliśmy się, że mężczyzna został 
zaatakowany przez grupkę osób nieda-
leko miejsca zamieszkania. Do szpitala 
zabrała go karetka. Na osiedle została 
wezwana policja.

– Potwierdzamy, że doszło do ata-
ku. Według obecnych ustaleń miała 
miejsce kłótnia, która zakończyła się 
użyciem noża. Domniemani sprawcy, 
grupka mężczyzn, zostali zatrzymani 
przez policję. Obecnie prowadzimy 
dalsze działania w celu wyjaśnienia 
okoliczności sprawy — przekazał nam 
2 września młodszy aspirant Rafał Rut-
kowski z Komendy Stołecznej Policji.

Przez kolejne dni w mediach spo-
łecznościowych pojawiały się nowe 
podejrzenia i domniemania związane 
z wydarzeniem. Wiele osób w mie-
ście zadawało sobie pytanie, dlaczego 
doszło do tragedii, co spowodowało 
agresję napastników, a także kim byli 
sprawcy ataku. Obecnie sprawą zajmu-
je się Prokuratura Rejonowa w Prusz-
kowie. Przekazała ona swój komentarz 
dotyczący napaści.

– Jak ustalono w toku prowadzone-
go postępowania, pokrzywdzony miał 
zostać zaatakowany przez grupę męż-
czyzn narodowości gruzińskiej, czego 

przyczyną miał być zatarg pomiędzy 
siedmioletnimi córkami pokrzywdzo-
nego i jednego ze sprawców. W związku 
z dokonanymi ustaleniami w przed-
miotowej sprawie w dniu 3 września 
wszczęto śledztwo w kierunku prze-
stępstw spowodowania ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu oraz użycia w 
bójce i pobiciu niebezpiecznego narzę-
dzia – przekazał nam mailowo proku-
rator Marcin Przestrzelski, zastępca 
Rzecznika Prasowego Prokuratury 
Okręgowej w Warszawie.

Zgodnie z ustaleniami służb, po-
krzywdzony mężczyzna został zaata-
kowany przez grupkę osób, które go 
pobiły, skopały i zadały ciosy nożem 
w klatkę piersiową oraz brzuch. Poli-
cja zatrzymała dwóch podejrzanych 
mężczyzn w tej sprawie. Na wniosek 
prokuratury zostali oni umieszczeni 
w areszcie na 3 miesiące. O ich losie 
zadecyduje sąd.

Przyszłość pokaże, jak zakończy się 
ta sprawa. Czy zatrzymani mężczyźni 
zostaną skazani? Jaka kara czeka na-
pastników? Postaramy się na bieżąco 
informować Państwa o postępach 
śledztwa oraz prac prokuratury.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Pobili, skopali  
i dźgnęli nożem

Zgodnie z ustaleniami 
służb, pokrzywdzony 

mężczyzna został 
zaatakowany przez 

grupkę osób, które go 
pobiły, skopały i zadały 
ciosy nożem w klatkę 
piersiową oraz brzuch

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Gmina Grodzisk Mazowiecki 
ogłosiła przetarg  
na zaprojektowanie  
i przebudowę skrzyżowania 
ulic 3 maja i Okulickiego.  
To bardzo dobra wiadomość, 
ponieważ zwłaszcza  
w godzinach szczytu na tym 
skrzyżowaniu tworzą się 
korki, a nawet dochodziło  
do wypadków. Po wykonaniu 
robót i zmianie organizacji 
ruchu powinno być lepiej. 

P rzebudowa zakłada zwiększe-
nie długości dodatkowego pasa 

na wlocie wschodnim skrzyżowania 
oraz zmianę organizacji ruchu w ce-
lu poprawienia przepustowości, w 

szczególności przepustowości wlotu 
wschodniego. Zmiana organizacji ru-
chu polegać będzie na wprowadzeniu 
na wlocie wschodnim skrzyżowania 
tylko możliwości jazdy na wprost (tj. w 
ulicę 3 Maja) oraz skrętu w prawo (tj. 
w ulicę L. Okulickiego w kierunku wia-
duktu) bez możliwości skrętu w lewo 
(tj. w ulicę L. Okulickiego w kierunku 
do centrum). Z uwagi na tę zmianę ko-
nieczna będzie również przebudowa 
wlotu zachodniego skrzyżowania, tak 
aby dopasować tory ruchu pojazdów 
do nowej organizacji ruchu. Przebu-
dowie jezdni oraz zmianie organizacji 

ruchu będą towarzyszyć niezbędna 
przebudowa chodników, zjazdów, 
kolidujących z nowym układem dro-
gowym sieci uzbrojenia terenu oraz 
wycinka drzew będących w kolizji z 
układem drogowym. Wykonawca bę-
dzie miał 12 miesięcy od daty podpi-
sania umowy na opracowanie mapy do 
celów projektowych z inwentaryzacją 
zieleni, opracowanie projektu wraz z 
niezbędnymi uzgodnieniami, opraco-
wanie czasowej oraz stałej organizacji 
ruchu, wykonanie robót budowlanych  
oraz odbiory.

Sławomir Sadowski

Skrzyżowanie do przebudowy 

Newralgiczne skrzyżowanie

Przebudowa  
m.in. ma na celu zmianę 

organizacji ruchu tak, 
aby poprawiła się 

przepustowość wlotu 
wschodniego
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\\\ RASZYN 

Początek roku szkolnego 
to maraton wydatków: 
podręczniki, przybory, 
ubrania... i opłaty za obiady 
w szkole. Rodzice uczniów 
liczą pieniądze i pytają: 
Czy za catering musimy tak 
dużo płacić? W tej sprawie 
interweniował Rzecznik Praw 
Obywatelskich Marcin Wiącek. 

W Raszynie żadna z gminnych 
podstawówek nie posiada 

kuchni, w której gotowane byłyby obia-
dy dla uczniów. Dlatego, jak w wielu 
innych miejscowościach, to firmy ca-
teringowe dostarczają gotowe obiady 
do szkół. Od ubiegłego roku szkolne-
go gminy mają obowiązek zapewnić 
dzieciom jeden gorący posiłek w ciągu 
dnia i możliwość jego spożycia w cza-
sie pobytu w szkole. Problem w tym, 
że Ministerstwo Edukacji nakładając 
na samorządy to zadanie, nie przewi-
działo, że zmiany te będą miały skutki 
finansowe dla gmin.

\\\   Za co mają  
płacić rodzice? 

Subwencja oświatowa dla gmin 
nie wystarcza na pokrycie wszystkich 
kosztów funkcjonowania szkół, dlatego 
samorządy nie kwapią się z dotowa-
niem nowego zadania. Choć wiele lat 
temu sądy administracyjne orzekły, że 
rodzice mają płacić tylko za „wsad do 
kotła”, a gmina za resztę, czyli: przygo-

towanie, dostarczenie i wydanie po-
siłku.

– Przytaczałem wyrok NSA z 2009 
roku, były dyskusje na sesjach, ale do-
piero teraz sprawa stanęła na komisji 
budżetowej – mówi Andrzej Zawistow-
ski radny ze Stowarzyszenia Inicjaty-
wy Mieszkańców „Zmieniamy gminę 
Raszyn”. To on od lat prowadzi walkę o 
niższe opłaty za obiady.

 Mieszkańcy Raszyna już sześć 
lat temu zastanawiali się, jak została 
skalkulowana cena, skoro w innych 
miastach rodzice za obiady w szkołach 
płacą o połowę mniej. Radni, powołując 
się na wyroki Naczelnego Sądu Admi-
nistracyjnego, domagali się, by dyrek-
torzy szkół w porozumieniu z wójtem 
gminy Raszyn ustalili odpłatność za 
obiady jako równowartość surowców 
wykorzystanych do ich przygotowa-
nia. Zgodnie z prawem oświatowym 
to właśnie dyrektor szkoły w porozu-
mieniu z organem prowadzącym ustala 
wysokość opłat za posiłki. 

\\\   Problem rośnie...  
jak ceny żywności 

Ile w tym roku będzie kosztował 
obiad w raszyńskich szkołach? Sprawa 
była omawiana podczas komisji budże-
towej, a także w trakcie ostatniej sesji 
rady gminy 31 sierpnia. Radni ostatecz-
nie zdecydowali, że przeznaczą pienią-
dze na szkolne obiady z budżetu gminy.

– W szkołach podstawowych w Ra-
szynie i Ładach rodzice za dwudaniowy 
obiad płacą 9,5 zł a gmina dopłaca 5,5 
zł. W szkole w Sękocinie rodzice płacą 
10 zł, a gmina dopłaca 8 zł – informuje 
wójt Raszyna Andrzej Zaręba. Samo-
rząd planuje objąć dotacjami około 
tysiąca uczniów.

Spór wokół opłat za posiłki trwa, 
bo wiele samorządów mimo wyroków 
sądów administracyjnych wciąż pobie-
ra opłaty od rodziców za całą usługę 
firmy cateringowej.

– Te przepisy wymagają zmiany, 
ponieważ gminy przerzucają na rodzi-
ców koszty przygotowania i dowozu 
posiłków do szkół – uznał Rzecznik 
Praw Obywatelskich. 

W komunikatach RPO czytamy, że 
Ministerstwo Edukacji i Nauki rozważa 
możliwość zmiany przepisów prawa 
oświatowego w tym zakresie. Tak by 
rodzice ponosili wyłącznie koszty pro-
duktów żywnościowych, a tym samym 
samorządy były zobligowane do prze-
znaczania dotacji na obiady w szkołach.

Jolanta Erol 

Szkolne obiady 
kością niezgody

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Rozpoczęła się budowa  
trzech budynków 
mieszkalnych przy ulicy 
Ułańskiej 18. Znajdzie się  
w nich 35 mieszkań  
w tym sześć przystosowanych 
dla potrzeb osób  
z niepełnosprawnościami. 
Koniec inwestycji nastąpi  
w maju 2025 roku.

Z akończyła się już rozbiórka budyn-
ków, które stały przy Ułańskiej i w 

których jeszcze kilka lat temu mieszkali 
lokatorzy korzystający z 18 mieszkań 
komunalnych. W miejscu baraków po-
wstają już trzy dwukondygnacyjne bu-
dynki wielorodzinne bez piwnic, z da-
chem jednospadowym. Według projek-
tu ma tam zamieszkać nawet 150 osób. 
Ważne jest także to, że mieszkania na 
parterze budynków będą dostosowa-
ne do potrzeb osób z niepełnospraw-
nościami, także poruszających się na 
wózkach inwalidzkich. W łazienkach 
tych mieszkań zainstalowane zostaną 
brodziki bezprogowe. 

Nowe domy to jednak nie wszyst-
ko. Inwestycja obejmuje także budowę 
chodników i miejsc parkingowych, a 
także montaż ławek oraz stojaków na 
rowery. Także otaczająca domy zieleń 
zostanie zagospodarowana.

Mieszkania przy Ułańskiej są bar-
dzo potrzebne, gdyż gmina dysponuje 
jedynie ok. 700 lokalami komunalnymi, 
które są zajęte. Tymczasem na liście 

oczekujących na taką pomoc miasta jest 
ok. 250 rodzin. A to nie wszyscy, którym 
trzeba pomóc.

Pisaliśmy w kwietniu tego roku, 
kiedy gmina ogłosiła przetarg na bu-
dowę nowych domów przy Ułańskiej, 
że rodziny, które kiedyś zajmowały tam 

lokale, liczą na powrót do nowo zbu-
dowanych tam domów. Powodem jest 
to, że standard mieszkań, do których 
część z tych rodzin trafiła, jest wyjąt-
kowo niski. W dwóch kamienicach przy 
ulicy Bałtyckiej i Langiewicza mieszka 

kilkanaście rodzin. Tymczasem oba bu-
dynki nadają się do remontu. Ponieważ 
są to zabytki, to koszty byłyby zbyt du-
że. Stąd inwestycja i nowe domy przy 
Ułańskiej.  

Mieszkańcy domów przy Bałty-
ckiej i Langiewicza czekają na zakoń-
czenie tej inwestycji, bo burmistrz 
Grzegorz Benedykciński zapowiedział 
w mediach, że być może będzie to ich 
nowy adres.

Inwestycja przy Ułańskiej to ele-
ment Gminnego Programu Rewitaliza-
cji, którego celem jest poprawa jakości 
życia mieszkańców poprzez m.in. two-
rzenie udogodnień związanych z funk-
cjonowaniem w przestrzeni publicznej. 

Gmina otrzymała dofinansowanie 
z Banku Gospodarstwa Krajowego na 
budowę domów przy Ułańskiej w wy-
sokości 85 proc., poniesionych kosztów. 
Planowany termin zakończenia inwe-
stycji to maj 2025.

Beata Pawłowicz 

Ruszyła budowa mieszkań  
komunalnych 

Baraki przy Ułańskiej już zniknęły

Mieszkania są bardzo 
potrzebne, gdyż gmina 

dysponuje jedynie ok. 700 
lokalami komunalnymi, 

które są zajęte
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Warszawska Uczelnia Medyczna to 
najstarsza, niepubliczna uczelnia wyższa 
w Polsce, kształcąca studentów od 1991r. 
O wysokim poziomie oferowanej przez 
WUMed edukacji świadczy przyznane 
uczelni prestiżowe wyróżnienie dla Insty-
tutu Kształcenia Podyplomowego Kadr 
Medycznych, który otrzymał Certyfikat 
Akredytacyjny „Studia z Przyszłością”.

– Niezmiennie naszym priorytetem jest 
intensywny rozwój bazy dydaktycznej oraz 
poszerzanie oferty edukacyjnej. Co roku 
unowocześniamy pracownie do praktycz-
nej nauki zawodów medycznych i tych z za- 
kresu nauk o zdrowiu m.in.: pracownie 
umiejętności pielęgniarskich, położniczych  
i ratownictwa medycznego, pracownie wir-
tualnej rzeczywistości medycznej. W tym ro-
ku akademickim otworzymy także Centrum 
Symulacji Medycznej. Inwestycje są kluczo- 
we nie tylko dla funkcjonujących już kie-
runków, ale także dla nowych, na których 
prowadzenie uczelnia wystąpiła do Mini-
stra Edukacji i Nauki – mówi dr Waldemar  
Dębski rektor WUMed.

Uczelnia prowadzi studia licencjackie 
i magisterskie na kierunkach: pielęgniar-
stwo, położnictwo, kosmetologia, die- 

tetyka, jednolite studia magisterskie na 
kierunku fizjoterapia, licencjackie na kie-
runku ratownictwo medyczne a także stu-
dia licencjackie pomostowe na kierunku 
pielęgniarstwo i położnictwo.

Studia prowadzone są w trybie stacjo-
narnym i niestacjonarnym. 

– Zależy nam na wykształceniu profesjo-
nalistów systemu ochrony zdrowia. Nasza 
kadra dydaktyczna to praktycy, doświad-
czeni specjaliści dodatkowo legitymujący się 
dorobkiem naukowym. Co roku rozszerzamy 
portfel współpracujących z nami na rzecz 

studentów, renomowanych podmiotów 
medycznych w Warszawie i na terenie wo-
jewództwa mazowieckiego, oferując tym 
samym studentom możliwość odbywania 
zajęć praktycznych w realiach szpitala czy 
przychodni. – dodaje prof. Joanna Jasiń-
ska, prorektor ds. dydaktycznych i rozwoju 
WUMed.

Atutem uczelni jest także własny kam-
pus: kilkadziesiąt sal wykładowych, ponad 
trzydzieści pracowni specjalistycznych do 
realizacji przedmiotów na wszystkich kie-
runkach, punkt gastronomiczny, zaplecze 
sportowo – rekreacyjne, amfiteatr.

Proponowane przez WUMed opłaty  
za studia na wszystkich kierunkach nadal 
są najniższe na warszawskim rynku edu-
kacyjnym.

Stawiamy na przyszłość, 
czerpiemy z tradycji!

dr Waldemar Dębski, rektor WUMed 

Warszawska Uczelnia Medyczna kończy rekrutację na rok akademicki  
2023/24. Do 30 września potrwają zapisy na kierunki medyczne i te, z zakresu  
nauk o zdrowiu. Podobnie jak w latach ubiegłych zainteresowanie jest ogromne.

\\\ SUCHY LAS 

Wąska i kręta – taka jest 
główna droga w Suchym 
Lesie. Ulica księdza Michała 
Woźniaka stała się też 
niebezpieczna po otwarciu 
wiaduktu na trasie S-8. 
Ogromny ruch niepokoi 
mieszkańców wsi, dlatego 
chcą „ucywilizować jezdnię”, 
zanim ktoś zginie pod kołami 
pędzących samochodów.

O drodze powiatowej nr 3114 W, 
która łączy Ursus z Wolicą, roz-

mawiano na zebraniu sołeckim w pią-
tek, 8 września. Nie pierwszy raz, bo 
wszyscy mieszkający w tej części gmi-
ny Michałowice mają świadomość, że 
samochodów przybywa. W miejscach 
o ograniczonej widoczności stanęły 
lustra drogowe, jest też spowalniająca 
linia wibracyjna, ale nie rozwiązują one 
problemów. Zarówno zmotoryzowa-
nym, jak i pieszym, trudno poruszać 
się po tej trasie. Chodnik jest tylko po 
jednej stronie jezdni, w miejscu, gdzie 
zlokalizowano przystanek autobusowy, 
nie ma ani chodnika, ani pasów. 

– To kwestia czasu, kiedy dojdzie 
do tragedii. Na przystanek idą dzieci 
dojeżdżające do szkoły, wysiadają i też 

muszą przejść na drugą stronę ulicy – 
mówili mieszkańcy podczas spotkania.

– Czy jest możliwość postawienia 
znaku ograniczającego prędkość do 40 
km i pomalowania pasów przy przy-
stanku? – zapytał jeden z uczestników.

– Możliwość techniczna pomalo-
wania pasów jest, ale zarządca drogi, 
czyli starostwo, odmówiło, ponieważ 
nie posiada terenu publicznego. Właś-
ciciele gruntu nie chcą wyrazić zgody 
na utworzenie przy wiacie przystanku 
fragmentu chodnika, który jest nie-
zbędny, by pomalować pasy – odpo-
wiedział radny Edward Kozłowski.

To może fotoradar, spowalniacz 
albo przynajmniej światła dyscyplinu-
jące? – padły propozycje z sali.

– Na temat fotoradaru rozmawia-
łem z panią Małgorzatą Pietrusiak 
– komendant Komisariatu Policji w 
Michałowicach i być może będzie taka 
możliwość – stwierdził Edward Chruś-
ciak , sołtys wsi Suchy Las. 

Dyskusja rozgorzała wokół spo-
walniaczy na jezdni. Okazało się, że pro-
gi zwalniające utrudnią poruszanie się 
maszyn rolniczych, a z kolei te gumowe 
powodują hałas, który przeszkadza no-
cą w domach. Co wobec tego?

\\\   Trzeba przenieść  
przystanek

Skoro nie można utworzyć chod-
nika wokół przystanku i pomalować 
prowadzących do niego pasów, nie ma 
też zgody na kolejne progi spowalnia-
jące to… trzeba przenieść przystanek 
– uznali uczestnicy spotkania. Przed 
budynkiem świetlicy wiejskiej jest par-
king, który zapewni bezpieczeństwo 
korzystającym z komunikacji gminnej. 
Łatwo powiedzieć, trudniej pokonać 
formalności. 

– Moje zdanie jako sołtysa jest 
takie, że trzeba przejąć drogę od sta-
rostwa. Rozmawiałem ze starostą 
pruszkowskim Krzysztofem Rymuzą 
i on z miłą chęcią tę drogę odda. Ona 

nawet nie spełnia parametrów drogi 
powiatowej. Jeśli gmina przejmie dro-
gę, to wszystko będziemy mogli zro-
bić – uważa Edward Chruściak, sołtys 
Suchego Lasu.

Zdaniem sołtysa, gmina Michało-
wice powinna przejąć tylko fragment 
drogi powiatowej, od ulicy Parkowej 
do ulicy Rodzinnej. 

\\\   Sprawa się komplikuje
Plany sołtysa szybko ucięła zastęp-

ca wójta gminy Michałowice.
– Powiat chce nam oddać drogę, 

która ma nieuregulowany stan prawny. 
My takiej drogi przejąć nie możemy. 
By nadać kategorię gminną, musimy 
być właścicielem – wyjaśniła Anna Fa-
bisiak.

Starostwo musiałoby najpierw 
uporządkować sprawy własnościowe 

nieuregulowane na fragmentach dzia-
łek, tak by gmina miała pełne prawa 
do dysponowania gruntem. Pisma w 
tej sprawie już wpłynęły i urzędnicy 
z gminy Michałowice obiecali, że będą 
nadal zajmować się „ucywilizowaniem” 
drogi przy ulicy ks. Michała Woźniaka 
w Suchym Lesie. 

Znając realia, pewnie wcześniej, 
zanim feralny przystanek zostanie 
przeniesiony przed świetlicę wiejską, 
mieszkańcy Suchego Lasu będą mieli 
możliwość głosowania w budynku pod-
czas wyborów parlamentarnych. Do tej 
pory jeździli do Pęcic. 15 października 
przy ulicy ks. Michała Woźniaka 6 po 
raz pierwszy będzie utworzony lokal 
wyborczy. 

Tekst i zdjęcia 
Jolanta Erol

Zanim dojdzie do tragedii

Chodnik i przejście dla pieszych do przystanku – tego domagają się mieszkańcy 
Suchego Lasu

W miejscach o ograniczonej  
widoczności stanęły lustra drogowe, 
jest też spowalniająca linia  
wibracyjna, ale nie rozwiązują  
problemów
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

Podkowa Leśna otrzymała 
dofinansowanie w wysokości 
490 tys. zł na rewitalizację 
części Parku Miejskiego. 
Modernizacja stawu, który 
znajduje się w parku, 
nadal jest kością niezgody. 
1 października odbędzie 
się referendum w sprawie 
wyboru sposobu jego 
odbudowy. 

D otacja jest przeznaczona na rewi-
talizację zabytkowego otoczenia 

pałacyku Kasyna, który znajduje się 
w Miejskim Parku. Jak zapowiedział 
na swoim profilu burmistrz Artur Tu-
siński, w ramach tego dofinansowania 
zostanie przygotowana dokumentacja 
koncepcyjna, następnie budowlano-
-wykonawcza rewitalizacji założenia 
parkowego, na które pozwoli dofinan-
sowanie. Burmistrz ma nadzieję, że wy-
pracowana wspólnie z mieszkańcami 
koncepcja rewitalizacji się powiedzie. 
Skąd takie obawy? 

Na razie Podkowę Leśną czeka 
referendum w sprawie sposobu re-

witalizacji stawu znajdującego się w 
Miejskim Parku. Zdaniem burmistrza 
referendum ma być sposobem na za-
kończenie sporu ze Stowarzyszeniem 
Dendropolis, które zaskarżyło realizo-
wany przez miasto projekt rewitaliza-
cji, co wstrzymało tę inwestycję już na 
kolejny rok. 

Aby referendum było ważne, musi 
wziąć w nim udział nie mniej niż 30 
proc. uprawnionych do głosowania. 

Mieszkańcy mają w nim odpowiedzieć 
na pytanie, czy są za dokończeniem re-
witalizacji stawu w Parku Miejskim w 
Podkowie Leśnej według propozycji 
miasta zakładającej stałe lustro czystej 
wody przez cały rok, opartej na histo-
rycznym założeniu parkowym autor-
stwa Leona Danielewicza.

Tekst i zdjęcie 
Beata Pawłowicz

Dofinansowanie przed referendum 
w sprawie stawu 

Na siatce okalającej staw jest wystawa zachęcająca do referendum  
oraz ilustrująca historie stawu i rewitalizacji\\\ BRWINÓW 

W Brwinowie przed 
przedszkolem na ul. Lilpopa 
odsłonięto pomnik Stanisława 
Wilhelma Lilpopa i jego psa. 

T en zamożny przemysłowiec był 
jednym z założycieli Podkowy 

Leśnej, przyczynił się do rozwoju 
Brwinowa, ale był także myśliwym i 
fotografem. Dokumentował polowa-
nia, podróże po Europie, wyprawę do 

Afryki oraz przedwojenne życie towa-
rzyskie. Prawdopodobnie był jednym 
z pierwszych Polaków wykonujących 
barwne zdjęcia. 

Dla swojej ukochanej córki Anny 
– żony Jarosława Iwaszkiewicza, wy-
budował posiadłość w Stawisku. Lilpop 
zmarł w 1930 roku i pochowany został 
na cmentarzu w Brwinowie.

Autorem pomnika jest Karol Ba-
dyna.

Tekst i zdjęcie 
Sławomir Sadowski

Pomnik Lilpopa 
odsłonięty 



7NR 239 (6) 13 WRZEŚNIA 2023AKTUALNOŚCI

STAROSTWO POWIATOWE  W PRUSZKOWIE ul. Drzymały 30, Pruszków, tel. 22 738 14 00

https://samorzad.gov.pl/web/powiat-pruszkowski

P R O M O C J A

Uroczystość otwarcia jest zwieńczeniem 
pierwszego etapu przebudowy, na który 
składała się rozbiórka segmentu istnieją-
cych budynków oraz budowa pierwszej czę-
ści nowego obiektu. Do dyspozycji uczniów 
i nauczycieli oddane zostały m.in.: reprezen-
tacyjna aula, sześć w pełni wyposażonych 
sal lekcyjnych, w tym sala komputerowa, 
przestronne pomieszczenia dla kadry dy-
rektorskiej i nauczycielskiej, szatnie oraz 
parking podziemny.

Obiekt jest przystosowany do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościami. Komforto-
wa infrastruktura i wyposażenie otwierają 
drzwi ku nowej jakości kształcenia, w szkole, 
która już teraz szczyci się bardzo wysokim 
poziomem nauczania i wybitnymi osiągnię-
ciami uczniów. Świadczy o tym m.in. liczba 
36 (!) uczniów wyróżnionych Stypendiami 
Starosty Pruszkowskiego za fenomenalne 
sukcesy naukowe i sportowe w roku szkol-
nym 2022/2023.  

Budowa nowej siedziby LO im. Tadeusza 
Kościuszki to jedna z najważniejszych inwe-
stycji w kadencji obecnego Zarządu Powia-
tu Pruszkowskiego, dla którego poprawa 
warunków edukacji dzieci i młodzieży jest 
jednym z priorytetowych zadań. Jesteśmy 
dumni i szczycimy się faktem, że Liceum 
Ogólnokształcące im. Tadeusza Kościuszki 
w Pruszkowie jest szkołą cieszącą się bar-
dzo dobrą renomą i wynikami w nauce.  
To sprawia, że szkoła ma charakter nie tylko 
lokalny, a jest ceniona w całym regionie. Jej 
uczniami są również mieszkańcy ościen-
nych gmin i powiatów. Obecna inwestycja 
w rozbudowę ma zatem również wymiar 
ponadlokalny, przyniesie nie tylko wymier-
ne korzyści mieszkańcom, ale będzie miała 

znaczący wpływ na umacnianie potencjału 
rozwojowego i podnoszenie konkurencyj-
ności powiatu pruszkowskiego oraz całego 
województwa mazowieckiego – mówił na 
otwarciu Krzysztof Rymuza, Starosta Prusz-
kowski.

Źródła finansowania
Całkowity koszt inwestycji wynosi 68 

462 514,97 zł. Zakończony właśnie, I etap 
to kwota 39 352 953,34 zł. Oprócz środków 
własnych przeznaczonych na przebudowę 
szkoły, powiat pruszkowski otrzymał zna-
czące dofinansowania zewnętrzne. W ra-
mach Rządowego Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych uzyskano 
wsparcie w wysokości 13 950 000,00 zł., 
natomiast z Województwa Mazowieckie-
go w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju wo-
jewództwa mazowieckiego w wysokości 
4 000 000,00 zł. Generalnym Wykonawcą 
inwestycji jest STRABAG Sp. z o.o., funkcję 
Inwestora Zastępczego pierwszego etapu 
pełniła firma Project Management Sp. z o. o.

Podziękowania
Ten przełomowy dla inwestycji dzień  

nie mógłby być w pełni celebrowany bez 
podziękowań dla osób i instytucji zaanga-
żowanych w jej realizację. Słowa podzięko-
wania i wyrazy uznania przekazał Starosta 
Pruszkowski:

Chciałbym podziękować Zarządowi  
Powiatu Pruszkowskiego: Grzegorzowi Ka-
mińskiemu, Wicestaroście Pruszkowskiemu 
oraz Członkom Zarządu: Agnieszce Kuźmiń-
skiej, Wojciechowi Hernerowi, Zdzisławowi 
Brzezińskiemu, Radzie Powiatu Pruszkow-

skiego na czele z Przewodniczącym, Rafa-
łem Sieradzkim. To dzięki naszym Radnym 
Powiatowym, którzy wyrazili zgodę na tą 
inwestycję oraz wpisanie jej do budżetu i 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Pruszkowskiego – mogliśmy wreszcie zreali-
zować te od wielu lat rozważane plany prze-
budowy i rozbudowy Liceum Kościuszki. 
Bardzo dziękuję partnerom współfinansu-
jącym tę inwestycję. Byłoby nam ją bardzo 
trudno zrealizować, gdyby nie wspierające 
dotacje ze środków samorządowych Urzę-
du Marszałkowskiego Województwa Ma-
zowieckiego  oraz z Rządowego Funduszu 
Polski Ład.

Podziękowania należą się również 
wszystkim osobom zaangażowanym od 
początku w ten ambitny projekt: przede 
wszystkim Waldemarowi Wójcikowi, Człon-
kowi Zarządu i Przemysławowi Kulisiowi, 
Dyrektorowi Finansowemu inwestycji Ge-
neralnego Wykonawcy, firmy STRABAG  

Sp. z o.o., Andrzejowi Przesmyckiemu, Pre-
zesowi Zarządu firmy Project Management 
Sp. z o. o oraz pracownikom Wydziału Inwe- 
stycji i Drogownictwa Starostwa Powiato-
wego w Pruszkowie.

Specjalne podziękowania kieruję także 
do Iwony Pych, Dyrektor Liceum Ogólno-
kształcącego im. Tadeusza Kościuszki, do ca-
łego grona pedagogicznego i pracowników 
szkoły, Rady Rodziców oraz uczniów i ich 
rodzin - za wsparcie,  współpracę, życzliwość 
i wyrozumiałość dla utrudnień związanych 
z trwającą budową.

W uroczystym otwarciu uczestniczyli 
m.in.: Barbara Socha Podsekretarz Stanu  
w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecz-
nej, Posłowie na Sejm RP: Maciej Lasek, Da-
riusz Olszewski, Andrzej Rozenek, Zdzisław 
Sipiera, Paweł Zalewski, Bożena Żelazowska, 
Krzysztof Wiśniewski Mazowiecki Wiceku-
rator Oświaty, Artur Świercz Pełnomocnik 
Zarządu Województwa Mazowieckiego 

do spraw Osób Niepełnosprawnych, Wice-
przewodniczący Rady Powiatu Pruszkow-
skiego, Krzysztof Rymuza Starosta Prusz-
kowski, Grzegorz Kamiński Wicestarosta 
Pruszkowski, Członkowie Zarządu Powiatu 
Pruszkowskiego: Agnieszka Kuźmińska, 
Wojciech Herner, Rafał Sieradzki Przewodni-
czący Rady Powiatu Pruszkowskiego, Paweł 
Zacny Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Pruszkowskiego, Radni Powiatu Pruszkow-
skiego, włodarze gmin, uczniowie szkoły, 
dyrektorzy szkół i placówek prowadzonych 
przez powiat pruszkowski, przedstawiciele: 
Wykonawcy, Inwestora Zastępczego, służb, 
jednostek powiatowych i duchowieństwa 
oraz przyjaciele szkoły.

To nie koniec  
– kolejne etapy inwestycji

Przed nami drugi etap inwestycji, czyli 
budowa drugiej części budynku i moder-
nizacja istniejącej sali gimnastycznej w za-
kresie poprawy warunków akustycznych.  
W ostatnim, trzecim etapie zaplanowano 
zagospodarowanie terenu i budowę kom-
pleksu boisk zewnętrznych. Do użytku zo-
stanie oddane także planetarium. To wszyst-
ko już w przyszłym roku!

Warto podkreślić, że taki etapowy i efek-
tywny harmonogram inwestycji pozwala 
zachować ciągłość w realizowaniu progra-
mu nauczania.

Finisz prac zaplanowano na 30 czerw-
ca 2024 roku. Po zakończeniu rozbudowy, 
ten imponujący gmach zapewni świetne 
warunki do nauki dla blisko 800 uczniów  
i będzie jedną z najbardziej nowoczesnych 
i funkcjonalnych placówek oświatowych  
w regionie.

Otwarcie nowej siedziby LO im. Tadeusza Kościuszki w Pruszkowie! 
Najlepszy prezent z okazji rozpoczęcia roku dla uczniów, rodziców, dyrekcji i kadry pedagogicznej z LO im. T. Kościuszki w Pruszkowie! Co czyni tegoroczne rozpoczęcie 

roku szkolnego w LO im. T. Kościuszki w Pruszkowie tak wyjątkowym? Oficjalne otwarcie nowej siedziby szkoły, które odbyło się 4 września!

\\\ KRAJ 

Najnowsze badania Instytutu 
Finansów „Zaufanie Polaków 
w życiu prywatnym  
i zawodowym”, pokazują, 
którym grupom zawodowym 
ufamy, a do których zaufania 
nie mamy. Czy wierzymy 
ludziom, z którymi żyjemy  
i tym, z którymi pracujemy.  
A także jaki jest nasz stosunek 
do wymiaru sprawiedliwości, 
mediów, kościoła i służb 
mundurowych.

D o zawodów cieszących się naj-
większym zaufaniem społecz-

nym należą lekarze, którym ufa 72 
proc. badanych i pielęgniarki (71 proc.) 
Wierzymy także strażakom (68 proc.), 
rolnikom (66 proc.), nauczycielom (65 
proc.) i żołnierzom (63 proc.). 

Naukowcy oraz psycholodzy cieszą 
się także znacznym zaufaniem, bo się-

gającym 62 proc. i 61 proc. Policjanci 
wypadają tylko nieco słabiej, bo zaufa-
niem policjantów darzy niewiele ponad 
połowa Polaków (58 proc.). Podobne 
wyniki osiągają w tym badaniu straż-
nicy graniczni (56 proc.) i strażnicy 
miejscy (51 proc.). Z kolei nieufność 

względem policji wyraziło 22 proc. ba-
danych, straży granicznej 20 proc., a 
straży miejskiej 24 proc.

Mniej niż połowa, bo tylko 48 proc. 
badanych wierzy sędziom, a 46 proc. 
urzędnikom. Co tym bardziej jest nie-

pokojące, gdyż tyle samo badanych 
twierdzi, że ufa bankowcom (48 proc.)! 

\\\   Dziennikarze i księża  
stracili wiarygodność

Mamy niewielkie zaufanie do 
dziennikarzy, bo tylko 32 proc. re-
spondentów im ufa, a także do księży, 
którym zaufałoby tylko 39 proc. bada-
nych. Wysoki jest także procent dekla-
rowanej nieufności do tych profesji, bo 
nieufność wobec księży odczuwa aż 41 
proc. badanych. Do dziennikarzy aż 43 
proc. Wysoki poziom nieufności doty-
czył także sędziów, którym nie wierzy 
aż 28 proc. badanych. Bankowcom 
nie ufa 28 proc. z nas, a urzędnikom  
32 proc. 

Badania dotyczyły także naszych 
relacji w pracy i zaufania, jakim darzy-
my spotykanych tam ludzi. Wynika z 
nich, że ponad połowa z nas, bo aż 69 
proc. respondentów darzy zaufaniem 
współpracowników. Nie ufa im tylko 
15 proc. badanych.  Także ponad po-
łowa, bo 60 proc. Polaków deklaruje 

zaufanie wobec osób, które spotyka w 
pracy. Brak zaufania do nich deklaruje 
tylko 24 proc. 

\\\   Na czele rodzina  
i przyjaciele

Badanie pokazało także, że naj-
większym zaufaniem Polacy obdarzają 
rodzinę i przyjaciół. Bliskim ufa aż 91 
proc. badanych, a brak zaufania wyraża 
do krewnych tylko 5 proc. Przyjacio-

łom wierzy aż 85 proc. respondentów,  
a 7 proc. im nie ufa. 

Wobec tych, których spotyka się 
w życiu codziennym, zaufanie wyraża  
47 proc. badanych, ale aż 32 proc. de-
klaruje wobec nich nieufność. 

Badania: dr Katarzyna Obłąkow-
ska i dr Jakub Bartak z Zespołu Analiz 
Behawioralnych i Badań Społecznych 
Instytutu Finansów. 

Beata Pawłowicz

Komu ufamy? Lekarzom czy sąsiadom?

Do zawodów cieszących się największym zaufaniem społecznym należą  
lekarze i pielęgniarki

Wobec tych, których 
spotyka się w życiu 

codziennym, zaufanie 
wyraża 47 proc. 

badanych, ale aż 32 proc. 
deklarujących wobec nich 

nieufność
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Wójta Gminy Michałowice w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi publicznej gminnej 
ul. Okrężnej w Granicy, w gminie Michałowice. 
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 1, wieś Granica: działki nr ew.: 487/6 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 487/4), 490/6 
(działka powstanie z podziału dz. nr ew. 490/2), 488, 489.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb14, wieś Granica: działki nr ew.: 907.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 437) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Prezydenta Miasta Pruszkowa w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej  
ul. Cicheckiego w Pruszkowie.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 10/8 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 10/4), 28/8 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 28/2), 10/6, 11/3, 12/2, 13/5, 14/2, 15/2, 17/2, 18/2, 20/1, 309/6 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 309/4), 21/4, 22/4, 28/6, 30/4, 32/7, 32/12, 35/3, 36/2, 37/6, 37/8, 37/7
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 173/14, 29, 37/7, 22/3, 28/4

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 37) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

WA.7012.13.2023

 
Wyciąg z ogłoszenia Starosty Pruszkowskiego o przetargu 

na sprzedaż nieruchomości Skarbu Państwa.
1.  Starosta Pruszkowski ogłosił trzeci ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w Starej Wsi, gm. Nadarzyn, powiat pruszkowski, 
woj. mazowieckie, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr ew. 127/7 o pow. 
0,0197 ha, uregulowana w księdze wieczystej WA1P/00030246/2. 

2.  Nieruchomość to działka niezabudowana, wąska, czworoboczna, o kształcie dostosowanym  
do poprzednio założonej funkcji drogowej.

3.  Zgodnie z miejskim planem zagospodarowania przestrzennego teren oznaczonym symbolem MU  
– teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej.

4.  Posiada dostęp do drogi publicznej.
5.  Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 48 850 zł brutto.
6.  Wadium w kwocie 10% ceny wywoławczej, tj. 4 850 zł, płatne w polskich złotych, należy wpłacić  

do dnia 2 października 2023 r. na rachunek bankowy: 94 1090 1056 0000 0001 4821 9688,  
tytułem: „wadium – sprzedaż działki nr 127/7, imię i nazwisko lub nazwa przystępującego do przetargu”.

7.  Termin i miejsce przetargu: 9 października 2023 r. godz. 10:00, w siedzibie Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie przy ul. Drzymały 30, w sali 201 na II piętrze.

8.  Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet zapłaty za nieruchomość.
9.  Ogłoszenie o przetargu zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz wywieszone  

na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Pruszkowie.
10. Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać pod numerem tel. 22 738-15-70.

 
Wyciąg z ogłoszenia Starosty Pruszkowskiego o przetargu 

na sprzedaż nieruchomości Skarbu Państwa.
1.  Starosta Pruszkowski ogłosił trzeci ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w Starej Wsi, gm. Nadarzyn, powiat pruszkowski, 
woj. mazowieckie, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr ew. 127/9 o pow. 
0,0464 ha, uregulowana w księdze wieczystej WA1P/00030246/2. 

2.  Nieruchomość to działka niezabudowana, wąska, czworoboczna, o kształcie dostosowanym  
do poprzednio założonej funkcji drogowej.

3.  Zgodnie z miejskim planem zagospodarowania przestrzennego teren oznaczonym symbolem MU  
– teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej.

4.  Posiada dostęp do drogi publicznej.
5.  Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 120 000 zł brutto.
6.  Wadium w kwocie 10% ceny wywoławczej, tj. 12 000 zł, płatne w polskich złotych, należy wpłacić 

do dnia 2 października 2023 r. na rachunek bankowy: 94 1090 1056 0000 0001 4821 9688,  
tytułem: „wadium – sprzedaż działki nr 127/9, imię i nazwisko lub nazwa przystępującego do przetargu”.

7.  Termin i miejsce przetargu: 9 października 2023 r. godz. 10:30, w siedzibie Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie przy ul. Drzymały 30, w sali 201 na II piętrze.

8.  Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet zapłaty za nieruchomość.
9.  Ogłoszenie o przetargu zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz wywieszone  

na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Pruszkowie.
10. Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać pod numerem tel. 22 738-15-70.

\\\ MILANÓWEK 

Jazda na rowerze stale zyskuje 
na popularności. Wszystko 
zaczęło się w czasie pandemii 
koronawirusa. Teraz rower 
stał się ważnym elementem 
nowoczesnej kultury  
miejskiej. Każdy może się  
o tym przekonać. Miłośnicy 
dwóch kółek preferują jazdę 
indywidualną, ale także 
zrzeszają się w klubach. Jedną 
z najbardziej dynamicznie 
działających w regionie jest 
Sekcja Turystyki Rowerowej 
w Milanówku, którą prowadzi 
Adam Matusiak.

N igdy nie lubił jeździć sam. Śmieje 
się, że zamiłowanie do rowerów 

odziedziczył po dziadku, który swoją 
żonę przywiózł z przymusowych robót 
w Niemczech do Polski na... ramie ro-
weru. Zaczynali skromnie od wyprawy 
do Turku i wycieczki do Puszczy Kam-
pinoskiej, ale z czasem zapuszczali się 
coraz dalej. Przy okazji Adam Matusiak 
podpatrywał, jak działają inne liczne, 
zgrane i dobrze zorganizowane grupy 
rowerowe oraz nawiązywał kontak-
ty. Jedni zrzeszeni byli w oddziałach 
PTTK, inni w klubach miejskich. Oka-

zało się, że takich roweromaniaków 
jest bardzo dużo. 

Obecnie rowerzyści z Milanów-
ka mają na koncie krótsze wyprawy, 
udział w rajdach i zlotach ogólnopol-
skich, ale także te dłuższe np. Tour de 
Baltica, do Rumunii, na Sardynię, na 
Kaukaz, do Gruzji i Armenii. W czerw-
cu byli w okolicach Iłży. We wrześniu 
wybierają się do Portugalii. Sprzęt jest 
już spakowany. Najpierw lot, ale póź-
niej do przejechania mają 1000 km. W 
sekcji na stałe jest około 35 osób, do 
Portugalii jedzie jedenaście. Oczywiście 
w stałym programie są wycieczki po 
najbliższej okolicy z cyklu „Niedziela 
na dwóch kółkach”.

Pytany o infrastrukturę najlepiej 
dostosowaną do potrzeb rowerzystów 
Adam Matusiak wskazuje od razu na 
Skandynawię, w Polsce – na Roztocze. 
Wreszcie odwieczny temat bezpieczeń-
stwa i relacji rowerzyści-kierowcy, ale 
tu wielki szacunek dla rowerzystów 
mają Włosi – podkreśla. 

Sekcja nie ogranicza się do osób 
mieszkających w Milanówku. Są w niej 
osoby z Pruszkowa, Piastowa, Komo-
rowa, Suchej Żyrardowskiej, czy Brwi-
nowa. Przedział wiekowy jest różny, 
ale dominują osoby 50+. Trzydziesto-
latków jest garstka. Mają profesjonal-
ne, klubowe koszulki, swój hymn oraz 
prowadzą kronikę wyjazdów. Do jazdy 
na rowerze Adam Matusiak wkręcił też 
swoją żonę – Grażynę, która ma trening 
podczas codziennych dojazdów do pra-
cy w Grodzisku.

Rowerzyści z sekcji reprezentują 
też cały przekrój zawodowy. Na rowe-
rach kręcą murarz i lekarz, prawnik i 
krawcowa. Łączy ich rower.

Pytany o plany na przyszłość 
Adam Matusiak nie ukrywa, że wy-
prawa do Gruzji była dość dawno i 
ma naciski na ponowne odwiedzenie 
tego kraju, ale może pojadą inną już  
trasą. 

Tekst i zdjęcie
Sławomir Sadowski

Łączy ich rower

 Czy wyróżnienia motywują?
Jesteśmy zespołem, który wykonuje wiele utworów muzyki dawnej. 
Dziś jest to całkowicie pod prąd tego, co się w muzyce masowej 
dzieje. Cieszę się, że specjaliści z zakresu kultury przyznali nam 
te nagrody za wykonanie utworów m.in. Francisca Guerrero (XVI- 
wieczny hiszpański kompozytor – przyp. red.), Jana Taborskeho 
czy innych twórców. 

 Utwory barokowe i renesansowe są niezwykle trudne dla 
wykonawców-amatorów. Czym kieruje się Pan przy wyborze 
repertuaru?
 Polifonia renesansowa ukształtowała się w schemacie czterogło-
sowym i trudno znaleźć utwory, które byłyby przeznaczone na 
chór żeński, jakim jest grodziski Chór Bogorya. Ale stale szukam. 
Udało mi się znaleźć niewykonywane dotąd utwory i zaadaptować  
w zakresie faktury i tonacji na potrzeby zespołu.

 Na czym, według Pana, polega praca dyrygenta chóru?
Na pociąganiu sznurków, tylko tych sznurków nie widać. Mamy 
wypracować niewidoczną linię porozumienia, to przychodzi  
z czasem. Spotykamy się dwa razy w tygodniu, próby trwają po 
półtorej godziny, prowadzę chór razem z Anną Asińską. Jedną  
z różnic między chórem a orkiestrą jest to, że chóry amatorskie 
śpiewają z pamięci i tu każdy gest dyrygenta jest ważny. 

 Obecnie prowadzony jest nabór do chóru, czy oprócz słu- 
chu muzycznego kandydatki powinny mieć zdolności lingwi-
styczne?
Tak, na pewno. To jest kolejny etap kształcenia, choć naszym celem 
jest nie tyle nauka języka, ile opanowanie fonetyczne utworów. 
Znam kilka języków i podczas prób służę pomocą. W tej chwili 
mamy w repertuarze utwory w języku hiszpańskim, niemieckim, 
czeskim i łacińskim. Śpiewaliśmy też po duńsku, litewsku czy wę-
giersku.

 Występy z grodziskim chórem mogą być przepustką do wiel-
kich scen. Śledzi Pan losy uzdolnionych osób? 
Tak, kilka naszych chórzystek było na studiach muzycznych: dwie 
ukończyły dyrygenturę chóralną, jedna reżyserię dźwięku, jedna 
muzykologię, kolejna teraz studiuje śpiew solowy...

 Podróże z chórem to kolejny walor, który może przyciągać  
do zespołu. 
Chór Bogorya był już w 13 krajach i stale zajmuję się organizacją 
tych wyjazdów. Bardzo dbam o to, by ten aspekt kulturalny był 
istotny podczas wyjazdów. 

Chór Bogorya – www.bogorya.pl    |    Kontakt: Marcin Łukasz Mazur, e-mail: mlmazur@bogorya.pl, tel. 660 799 011 

Muzyka dawna nie tylko  
dla koneserów
Rozmowa z Marcinem Łukaszem Mazurem – kompozytorem,  
dyrygentem, założycielem i kierownikiem artystycznym Grodziskiego 
Chóru Bogorya w Grodzisku Mazowieckim. W galerii nagród chóru  
Bogorya pojawiło się nowe trofeum: zespół został laureatem konkursu 
„Perły Mazowsza za 2022 rok” za projekt „Młodzież śpiewa muzykę  
dawną”. Przyznano również „Perłę Powiatu Grodziskiego”.

Adam Matusiak z żoną
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A trakcją dożynek był Jarmark 
Produktów Regionalnych, czy-

li stoiska, na których można było ku-
pić wiele wytwarzanych w powiecie 
przedmiotów, m.in. ceramikę, zabaw-
ki, zioła suszone. Wrażenie robiły 
jednak przede wszystkim stoiska 
sołectw. Mieszkańcy przygotowali 
je z zaangażowaniem i poczuciem  
humoru.

\\\   Tak się mieszka  
w Radoniach

Na stoisku wsi Radonie uwagę 
zwracała plastikowa krowa, nad którą 

widniał napis „Ostatnia krowa w so-
łectwie Radoniach”. Za drobną opłatą 
można ją było wydoić!  

– W naszej wsi nie ma już ani jed-
nej krowy – wyjaśnia pani Małgorzata, 
rodowita mieszkanka wsi Radonie. – 
Moi dziadkowie mieli jeszcze gospo-
darstwo, ale rodzice już nie. Ja nigdy 
nie miałam więc okazji wydoić krowy, 
choć mieszkam na wsi! – śmieje się pani 
Małgorzata. 

– Nie ma gospodarstw takich jak 
były kiedyś – dodaje Radosław mąż 
pani Małgorzaty. – Jest za to dużo zie-
leni. Świeże powietrze. A w weekendy 
można zwiedzić piękny dwór w Rado-
niach – dodaje. 

\\\   Suszone zioła  
z Adamowizny

Atmosfera radości i współpracy, 
jaką odczuwało się na stoisku tego so-
łectwa, była niezwykła. Mieszkańcy wsi 
przyozdobili stoisko ususzonymi zioła-
mi i zapraszali na poczęstunek: smalec 
i inne wyroby regionalne. – U nas jak 

na prawdziwych dożynkach – mówili. 
– Biednie, ale wystawnie! 

Mieszkańcy Adamowizny mówią, 
że żyje się im tam wspaniale, choć ostat-
nio ruch samochodowy przypomina im 
o tym, że niedaleko od ich domów do 
Warszawy. – Zwierząt gospodarskich 
też już w ich wiosce niewiele. Sąsiad ma 
konia do bryczki. Jest trochę kur. Krów 

nikt już nie trzyma, ale też wielu miesz-
kańców woli mleko owsiane – żartuje 
jedna z mieszkanek Adamowizny.  

\\\   Pani Wiking  
ze wsi Władysławów

Współczesna wieś różni się od na-
szych wspomnień i wyobrażeń. Dowo-

dem na to była także wizyta na stoisku 
kowala i jego rodziny. 

– Staram się przybliżyć ludziom 
stare rzemiosło, tak aby całkiem nie 
zniknęło – wyjaśnia Rafał Cywiński 
mieszkaniec wsi Władysławów, któ-
ry na czas dożynek włożył strój XVII 
wiecznego kowala. Marta Cywińska, 

żona Rafała, miała na sobie strój, jaki 
nosiły żony Wikingów. Z wykształcenia 
archeolożka, z pasji, tak jak mąż, rekon-
struktorka, pani Marta jest sołtysem 
wsi Władysławów. 

Dodajmy, że podczas dożynek za-
prezentowało się 17 sołectw z 34. Od-
było się kilka koncertów, a także kon-
kurs wieńców dożynkowych. Świę-
towanie zakończyła potańcówka na 
świeżym powietrzu.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Ostatnia krowa, czyli dożynki, 
jakich nie znacie!

Podczas dożynek można się było przekonać, że dzisiejsza wieś różni się od tej, 
jaką pamiętamy

Mieszkańcy Adamowizny kochają swoją wioskę, mówią, że żyje się im tam 
wspaniale

\\\ EUROPEJSKA JUŻ OTWARTA!   
W piątek, 3 września nastąpiło uroczyste otwarcie nowej drogi w Pruszko-
wie. Prezydent miasta, Paweł Makuch wraz z zastępcą Konradem Sipierą, 
przeciął symboliczną wstęgę nad ulicą Europejską.
Budowa nowej ulicy w mieście rozpoczęła się już w maju ubiegłego roku. Do-
tychczas droga znana była pod roboczą nazwą Nowoinżynierska. Ul. Europejska 
prowadzi od ul. Promyka do skrzyżowania z ul. Poznańską oraz od ul. 3 Maja do 
ul. Mostowej. Jej budowa poprawi komunikację w Gąsinie i odciąży ulice Wa-
ryńskiego, Batalionów Chłopskich oraz Łączniczek AK. Mieszkańcy miasta będą 
mieli możliwości szybszego dotarcia do węzła autostradowego. Budowa była 
odpowiedzią na rozwój dzielnicy, gdzie niedługo powstanie nowe osiedle z 600 
mieszkaniami. Inwestycja nie tylko obejmowała budowę samej drogi, ale również 
wykonano kanalizację sanitarną i deszczową, chodnik, ciąg pieszo-rowerowy, 
mostek przez rzekę Utratę oraz zbudowano duży zbiornik retencyjny.

Koszt inwestycji to ponad 17,7 mln zł. Część środków pokryło dofinansowanie z 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości blisko 5,5 mln złotych.
Przedstawiciele samorządu  nie ukrywali zadowolenia z powodu zakończenia 
inwestycji. Na uroczyste otwarcie zaproszeni zostali członkowie Klubu Motocykli 
Dawnych i Ciężkich „Nornica” z Pruszkowa, którzy jako pierwsi przejechali nową 
drogą na swoich motocyklach.

\\\ PRUSZKÓW 
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„W naszej wsi nie ma już 
ani jednej krowy”

„Staram się przybliżyć 
ludziom stare rzemiosło, 

tak aby całkiem  
nie zniknęło”

dokończenie ze str. 1
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POZIOMO: 13) Jaworska, Miss Polonia 
1984; 14) wywar z kury z makaronem;  
16) nocna świeca, roślina; 17) Południowa 
z Seulem; 18) pierwiastek Sc; 19) czarny 
proszek w kominie; 20) broń rycerza;  
21) Cr dla chemika; 22) dalekiego zasię- 
gu lub tenisowa; 24) koszona na siano; 
25) Berlin, Paryż lub Pekin; 30) piętna- 
ście minut inaczej; 33) pierwiastek Sb; 
36) Władysław, były generał i premier 
Polski; 38) rozwielitka; 39) szklany z mio- 
dem; 40) strój treningowy; 41) ... urogal- 
lus, głuszec zwyczajny; 42) przychodnia 
dla zwierząt; 44) okrągły kotlecik mie- 
lony; 46) austriacki land z Klagen- 
furtem; 48) francuski samochód; 52) sko- 
upka na ranie; 55) inna nazwa Wysp 
Złodziejskich; 58) uboczny przy lecze- 
niu; 59) kwarcowa w solarium; 60) Neru- 
da, chilijski poeta; 61) indyjska złotów- 
ka; 62) cynamonowiec wonny krócej;  
64) z licznikiem w ułamku; 65) zielona 
część pietruszki; 66) dramat autorstwa 
Tadeusza Różewicza. 

PIONOWO: 1) Wawelski z Krakowa; 2) kor- 
niszon lub gruntowy; 3) japońska sztu- 
ka walki; 4) Justyna, Miss Polonia 2000; 
5) węgielny pod budowę; 6) śledczy z ce- 
lami; 7) „... pierścieni”, książka Tolkiena; 
8) jedna z faz księżyca; 9) Stefan, autor 
„Ludzi bezdomnych”; 10) Koszalin i Wro- 
cław; 11) nie gorzki; 12) rzeka w Pomie- 
chówku; 15) odsiaduje zasądzony wy- 
rok; 22) dawny talar szwedzki; 23) jej 
stolicą Dżakarta; 26) zakon ks. Ignace- 
go Kłopotowskiego; 27) film rysunko- 
wy; 28) szparagowa lub po bretońsku; 
29) najwyższy szczyt Karkonoszy; 31) Ed- 
ward, były prezydent Malty; 32) egza- 
minacyjna na uczelni; 34) stolica Japonii; 
35) król, który zamieniał wszystko w zło- 
to; 36) dawna karczma; 37) mały statek 
rybacki; 43) dostarczanie gotowych po- 
traw na przyjęcia; 45) pod oknem z do- 
niczkami; 47) elementy wyposażenia 
łazienki; 49) przetwory mleczne; 50) ba- 
dacz latających talerzy; 51) fotele dla pla- 
żowiczów; 52) pęka w gitarze; 53) wy- 
borczy na ścianie; 54) mała Emilia; 56) kie- 
ruje uniwersytetem; 57) przepływa przez 
Amsterdam; 60) konkuruje z Adidasem; 
63) Chaczaturian, słynny kompozytor.
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OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO

Zgodnie z art. 88 ust. 1, art. 90, w związku z art. 120g ust. 1 i 3 ustawy z dnia 10 maja 2018 r.  
o Centralnym Porcie Komunikacyjnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 892) oraz zgodnie z art. 9, art. 10 § 1, art. 61 
 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r., poz. 775  
ze zm.) – dalej Kpa, niniejszym zawiadamia się, że w dniu 3 sierpnia 2023 r. zostało wszczęte  
postępowanie w sprawie wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na wejście na teren nieruchomości  
w ramach realizacji Inwestycji Towarzyszącej w zakresie Centralnego Portu Komunikacyjnego:

inwestor:        Centralny Port Komunikacyjny Sp. z o.o. 
Al. Jerozolimskie 142B, 02-305 Warszawa                       

inwestycja:    „Budowa linii kolejowej nr 85 na odc. Warszawa Zachodnia – CPK – Łódź Niciarniana  
bez odcinka w obrębie Węzła kolejowego CPK”.  

Adres zamierzenia inwestycyjnego: województwo mazowieckie,  powiat grodziski
gmina Grodzisk Mazowiecki, jedn. ew. nr 140504_5
obręb 0029 Tłuste, działka ew. nr: 132, 134/2
obręb 0036 Żuków, działka ew. nr: 122, 124, 147/7, 148/3, 
obręb 0014 Ibmer Kłudzienko, działka ew. nr: 10/7

Decyzja o zezwoleniu na wejście na teren nieruchomości ma na celu umożliwienie inwestorowi 
przeprowadzenie prac geologicznych  lub określenie geotechnicznych warunków posadowienia 
obiektu, niezbędnych do przygotowania i realizacji Inwestycji Towarzyszącej, w szczególności 
przeprowadzenia badań geotechnicznych i  geofizycznych.

Akta przedmiotowej sprawy znajdują się do wglądu w Wydziale Infrastruktury i Rolnictwa 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie, pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa, gdzie  
do czasu wydania orzeczenia, strony mogą się zapoznać z materiałem dowodowym w niej 
zgromadzonym.

Data publicznego obwieszczenia w prasie lokalnej: 13 września 2023 r.
WI-I.747.7.13.2023.IK1

 DAM PRACĘ 

OCHRONA GRODZISK MAZ./NATOLIN. 
Poszukujemy osób z orzeczeniem o nie-
pełnosprawności do pracy. Nie wymaga-
my doświadczenia. Tel. 882 825 886 

Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458

Pracowników do serwisu urządzeń  
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia tel. 601 923 395 

Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

Zatrudnię cukiernika/mężczyznę.  
Zmiana dzienna. Cały lub pół etatu.  
Raszyn 606 32 89 63

Zatrudnię do kwiaciarni  
w Jazgarzewie, mile widziane  

doświadczenie, poczucie estetyki  
i sprawność manualna  

tel. 502 919 782 

Zatrudnię pracownika porządkowego/
placowego, tel: 601241403 

Pracownik fizyczny (ogrody, kostka) 
okolice Piaseczna, tel. 511 126 841

Sprzątanie w szkole 3/4 etatu 
227568337 

Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
pomocnika ślusarza - spawacza  
oraz pomocnika mechanika, okolice 
Tarczyna, tel. 604 626 444  

SZUKAM PRACY  

Wykonam renowacje budynków  
i ogrodzeń oraz prace stolarskie,  
Piaseczno i okolice, 510179049,  
post@emykin.com

KUPIĘ  

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  

Łóżko 140x200 z materacem i inne 
meble tel. 667 254 932 

Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791    

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI.  

TEL. 501624562 

Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655 

Izolacje i docieplenia fundamentów.  
Solidna, rodzinna firma z dużym 
doświadczeniem. Tel- 572 252 125 

Zatrudnię lakiernika dorywczo,  
mile widziany emeryt tel. 605 544 943

Pompy Ciepła - Niskie Koszty,  
Wysoki Komfort!  

Zadzwoń + 48 664 485 039  
i umów się na bezpłatną konsultację. 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163  

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 

Malowanie, drobne remonty  
tel. 502 065 154

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220

Świadectwa Charakterystyki  
Energetycznej tel. 502 048 125 

Kominiarz tel. 500 214 632 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Elektryk tel. 666 890 886 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Dachy - naprawy, papa termozgrzewalna, 
tel. 502 473 605

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Wykopy minikoparką, przyłącza  
elektryczne, tel. 510 225 945

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dekarskie, montaż dachów, rynny,  
obróbki, naprawa dachów,  
tel. 739 61 61 25 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828

Kupię udział w nieruchomości 
513484273       

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PRUSZKÓW 

Znicz Basket Pruszków  
na starcie przygotowań 
pokonał KKS Tur Basket Bielsk 
Podlaski. Najwięcej punktów 
rzucił nowy zawodnik 
drużyny.

Na początku września w Białymsto-
ku odbył się Turniej Koszykówki o 

Puchar Marszałka Województwa Pod-
laskiego. W rywalizacji wzięli udział: 
Żubry Chorten Białystok, Legion Le-
gionowo, ŁKS Politechnika Łódzka i 
Znicz Basket Pruszków. Zawodnicy z 
Pruszkowa w swoim meczu pokonali 
przeciwników z Łodzi 123:78 i tym 
samym dotarli do finału. W decydu-
jącym spotkaniu podopieczni trenera 
Michała Spychały ulegli gospodarzom 
z Białegostoku – rywalizacja była dosyć 
wyrównana, ale ostatecznie starcie za-
kończyło się wynikiem 85:75. Niedłu-
go po zawodach reprezentanci Znicza 
rozegrali pierwsze przedsezonowe 
spotkanie w swojej hali.

Kibice stęsknieni za koszykówką 
mogli obejrzeć w akcji swoich ulubień-
ców w minioną sobotę 9 września w 

sparingu przeciwko KKS Tur Basket 
Bielsk Podlaski. Powrót do hali okazał 
się wygrany dla miejscowych, którzy 
pokonali gości 82:72. Najwięcej punk-
tów dla Znicza zdobył nowy zawodnik 
drużyny Filip Munyama (w zeszłym se-
zonie grał w Dzikach Warszawa), który 
rzucił 16 punktów. 15 punktów zanoto-
wał Łukasz Bonarek, 11 Hubert Miłak, 
zaś po 10 punktów Marcel Kapuściński 
i Maciej Czemerys. W zespole wystąpiło 
3 juniorów.

Kolejne emocje już w środę 13 
września o godzinie 20.00. W kolej-
nym meczu towarzyskim w hali Znicz 
przy ulicy Bohaterów Warszawy 4 w 
Pruszkowie gospodarze podejmą MKK 
Kuchinox Interon Siejko Boruta Zgierz. 
Początek zmagań w II lidze koszykówki 
zaplanowany jest na weekend 23-24 
września – 1. kolejka to wyjazdowe 
starcie Znicza z Kolejarzem Basket Ra-
dom (24 września o godzinie 18.00). 

Rafał Lipski

Wygrana koszykarzy 
w sparingu
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Czekamy na występy zawodników Znicza Pruszków w II lidze

\\\ UDANY POCZĄTEK SUPERLIGI  
W swoim pierwszym meczu w tym 
sezonie Lotto Superligi Dartom Bo-
goria Grodzisk Mazowiecki pokona-
ła 3:1 ZKS Palmiarnię Zielona Góra.
Dartom Bogoria Grodzisk Mazowiecki 
na inaugurację nowego sezonu Lotto 
Superligi tenisa stołowego awansem 
rozegrała spotkanie 9. kolejki z ZKS 
Palmiarnią Zielona Góra. Było to mię-
dzy innymi starcie będącego w znako-
mitej formie Miłosza Redzimskiego z 
jego kolegą z reprezentacji juniorskiej 
Mateuszem Zalewskim. Rywalizacja w wypełnionej po brzegi grodziskiej sali 
zakończyła się pewną wygraną gospodarzy. Widać było duży głód gry obecnych  
mistrzów.
W pierwszym starciu Panagiotis Gionis pokonał 3:1 (11:5, 11:8, 9:11, 11:7) 
Patryka Bieleckiego. Następnie z triumfu cieszyli się przeciwnicy – Navid Sham-
sshahrbabaki zwyciężył 3:1 (9:11, 11:7, 3:11, 4:11) z Michałem Gawlasem. 
Pojedynek ubiegłorocznych drużynowych wicemistrzów świata juniorów to 
znakomity występ Redzimskiego, który, również po 4 setach, dołożył kolejny 
punkt dla Gladiatorów (11:7, 11:5, 6:11, 11:7). Dodajmy, że młody zawodnik 
wraz z Keishi Hagiharą zwyciężyli niedawno w turnieju deblowym WTT Youth 
Star Contender w Skopje, były to zawody najwyższej rangi juniorskiej. W ostatniej 
rywalizacji 43-letni Gionis, najstarszy tenisista stołowy LOTTO Superligi, nie dał 
szans Shamsshahrbabakiemu. Grek najpierw uległ rywalowi 10:12, ale później 
zwyciężył w 3 kolejnych setach (11:7, 11:7 i… 11:7). Jego drugi punkt zapewnił 
Dartom Bogorii zwycięstwo.
– Grało mi się średnio. Wczoraj wróciliśmy z dwóch turniejów i czuję jeszcze 
ogromne zmęczenie. Grałem, można by powiedzieć, trochę w starych butach, 
które ledwo się trzymają, ale wiedziałem, że po prostu muszę zagrać pewnie i 
skupić się na tym meczu. Cieszymy się, że wygraliśmy – powiedział po spotkaniu 
wychowanek klubu Miłosz Redzimski. – Postaram się grać cały czas z taką werwą.
Kolejny ligowy mecz Dartom Bogorii Grodzisk Mazowiecki odbędzie się  
24 września o godzinie 18:00 na wyjeździe przeciwko SBR Dojlidy Białystok. Już 
2 dni później o tej samej godzinie w Grodzisku Mazowieckim rozegrane zostanie 
z kolei spotkanie Bogorii z KS Dekorglass Działdowo.
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